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Mesto Martin aj v roku 2017 morálne ocenilo naj učiteľov.  
Bola medzi nimi aj pani učiteľka Zuzka... 

Pre mnohých žiakov ich prvá učiteľka... Ako ju charakterizujú? Úžasná. Vie skvele učiť, vie 
žiakov motivovať, aby sa nebáli, podporuje ich, vždy pomôže... a má nákazlivý smiech.  

A najmä, je dobrým priateľom.  
Je pilierom Súkromnej základnej školy BellAmos, extratriedou v aplikovaní vysoko efektív-

neho učenia. Mimoriadne aktívna, tvorivá, zodpovedná a dôsledná.  
Bez nej by nebol BellAmos úplný. 

                             Blahoželáme a ďakujeme.      
        
                           

Autorka fotografie: Mgr. Anna Thomková 

Mgr. Zuzana KováčováMgr. Zuzana KováčováMgr. Zuzana KováčováMgr. Zuzana Kováčová    

Dobré rozhodnutie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Príbeh, ktorý mi otvoril oči 
Pri práci som sa raz medzi rečou posťažovala pani, ktorá pre nás pracuje v Bratislave v oblasti verejného 
obstarávania, že naša kláštorská škola skončila ako 3. najhoršia v kraji. Zdôverila som sa aj s tým, že ako 
starostka obce Kláštor pod Znievom nemám okrem financovania na školu takmer žiadny vplyv. Budúcnosť, 
kvalita, smerovanie a vízia školy je v rukách jej vedenia. Pani mi povedala, že jej syn prestúpil na inú základnú 
školu, pretože v pôvodnej mali osobný problém. Na výbere novej školy si ale dala záležať. Sledovala hodno-
tenia a recenzie škôl, stretávala sa ľuďmi, ktorí majú k školstvu blízko, pýtala sa rodičov na referencie, na-
vštevovala školy osobne a jednu nakoniec vybrala. Jej syn prestupoval na prelome 2. a 3. ročníka. Keď nastú-
pil, prvé 2 mesiace ho v novej škole vôbec nehodnotili. Panej to samozrejme pripadalo zvláštne, no myslela 
si, že je to nejaký ich zvyk, a tak to rešpektovala. Prekvapenie prišlo, keď si ju pani učiteľka neskôr zavolala a 
so slovami „teraz Vám to už môžem povedať“, ju uviedla na pravú mieru. Jej syn mal obrovské medzery a 
musel veľa doháňať, aby sa vyrovnal novým spolužiakom. Vďaka jeho šikovnosti sa mu najväčšie prekážky 
podarilo zdolať, no čakalo ho ešte veľa práce. Tento príbeh ma nenechal chladnou ani ako mamu a ani ako 
starostku. Ako je to možné? Veď obe školy, aj „stará“ aj „nová” boli klasické štátne školy. Nemali byť teda 
na rovnakej úrovni? Ako je možné, že tam boli také zásadné rozdiely vo vzdelávaní? Nová škola nebola ani 
výberová ani platená a mala o tak veľký kus lepšie výsledky. Všetky tieto myšlienky mi lietali hlavou a prinútili 
ma zamyslieť sa. Je pre môjho syna jeho základná škola dobrým základom pre život? Po príbehu, ktorý som 
si vypočula, sme začali vážne uvažovať o zmene. Spolu s manželom sme teda začali hľadať základnú školu 
pre nášho syna, ktorá mu do jeho života dá ten najlepší možný základ. Začali sme pátrať, surfovať, zisťovať 
a pýtať sa. Vo výhľade sme mali 3 školy, no BellAmos sme spolu s manželom a  synom navštívili ako prvú. A 
poviem Vám pravdu, nikam inam sme už nešli. Škola nás uchvátila. Z BellAmosu až kričalo, že je to škola, 
ktorá má dušu, kvalitu, víziu, hlavu aj pätu. Aj nám ako rodičom aj nášmu synovi sa veľmi páčila, a tak bolo 
rozhodnuté. Dnes môžem s radosťou povedať, že to bolo jedno z mojich najlepších rozhodnutí. Silvester 
musel tiež na začiatku veľa vedomostí doháňať. Znamenalo to aj viac práce a povinností pre nás rodičov, 
pretože sme synovi chceli čo najviac pomôcť aklimatizovať sa a dohnať vedomosti svojich nových spolužia-
kov. Bolo to trošku náročné, no zmena, ktorou prešiel náš syn, nám robí obrovskú radosť. Chodí do školy 
rád, je spokojný a šťastný. Mám pocit, že prostredie školy ho motivuje k lepším výsledkom a učí ho samo-
statnosti a väčšej rozvahe. A čo je úžasné, začal veľa čítať.   V dnešnej dobe počítačov, tabletov, smartfónov 
a televízie je veľmi náročné udržať dieťa dieťaťom. Myslím, že práve knihy, ktoré sme v detstve vyhľadávali 
aj my, sú kľúčom k tomu, aby si naše deti rozvíjali predstavivosť a boli kreatívne. Jednoducho ostali deťmi. 
Tiež som veľmi rada, že škola venuje dostatok pozornosti výučbe angličtiny, bez ktorej sa už dnes takmer 
nepohnete. Možno Bellamos nemá krásnu budovu z 30-tych rokov, ani nevychádza zo storočnej histórie, ale 
vedú ju však skvelí ľudia, ktorí robia svoju prácu s rozumom a najmä s obrovským srdcom. Vďaka tomu 
menia životy detí a ich rodičov k lepšiemu, za čo majú môj veľký rešpekt, úctu a vďačnosť. V ideálnom svete 
by každá škola mala mať takú pani riaditeľku, akou je pani riaditeľka Thomková a každé dieťa by malo mať 
takú pani učiteľku, akou je pani učiteľka Špiriaková.  

                                                                                               Veľa dobrých rozhodnutí praje Erika Cintulová 
 

Dobré rozhodnutie 
Rodičia svoje deti väčšinou zveria do rúk škole, ktorá je najbližšie 
alebo je jedinou v okolí. Je to však správne? Nemali by sme byť po-
zornejší, ak ide o vzdelanie a budúcnosť našich detí? Moje meno je 
Erika Cintulová, som mamou Silvestra Cintulu z 3. SA, mojou prácou 
je „starostovanie“ v Kláštore pod Znievom. Pri mojej práci je schop-
nosť správne sa rozhodnúť nesmierne dôležitá. Rozhodujem niekoľ-
kokrát denne. Niekedy mám na to dosť času a informácii, inokedy 
musím rozhodnúť rýchlo a hneď. Niektoré moje rozhodnutia sú 
podložené kvantom informácií, inokedy sa musím rozhodnúť intuitív-
ne, kedy dávam na svoj vnútorný hlas. Ale nielen moja práca je o 
rozhodovaní, celý život je o rozhodnutiach. Každé jedno rozhodnutie 
ovplyvňuje náš život, tie výborné, aj tie menej dobré. 
 Foto: archív rodiny Cintulovej 
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Raňajky v knižnici 
Vo štvrtok 23. 3. 2017 zrealizovala pani učiteľka Zuzka Herbrychová výborný nápad – 
začať deň v Knižnici Janka Hraška. A to priamo raňajkami! Raňajky v knižnici boli pre 
každého, kto mal chuť čítať či počúvať... Podával sa čaj i káva, ovocie i koláčiky... A všetci 
boli veľmi spokojní. Ďakujeme pani Ďubákovej, pani Donkovej, pani Cesarovej, pani 
Havlínovej, pani Strmeňovej i pánovi Beňovi za to, že si našli čas a začali deň netradične... 
Knižnica sa veľmi rýchlo zaplnila nielen deťmi, rodičmi, ale aj učiteľmi. A tak sa tento 
skvelý nápad zopakoval a druhýkrát nečítali deťom rodičia, ale učitelia. Veríme, že sa pri 
takých skvelých raňajkách stretneme opäť! Už teraz sa tešíme na každého z vás!   

Milí bellamosáci! 
Tento mesiac by som chcela venovať svoju stránku Zvončeka téme „Deti,  ich povinnosti a  
problémy.“  Mohli by sme si povedať, že aké problémy majú dnešné deti? Dospelí okolo 
nich pretrvávajú v názore, že ich jedinou starosťou je škola a učenie. Prevažne je to pravda, 
ale mnohokrát je potrebné pripomenúť, že ich život pokračuje aj na ulici a v domácnosti. 
Takže svoje povinnosti a problémy riešia aj v týchto oblastiach. Úlohou dospelých je pomôcť 
riešiť ich problémy. Otázkou je, kde končí miera riešenia dospelých a kde začína miera 
problému, ktorý už dieťa zvládne vyriešiť samé.  
Podľa názorov mnohých psychológov sa musia naučiť riešiť svoje problémy aj samy. Ak ich 
budú večne rodičia riešiť za nich, túto dôležitú zručnosť si do života neodnesú. Ďalej 
uvádzajú, že veľakrát rodičia brzdia rast svojich detí sami. Často vstupujú do ich problémov aj 
zbytočne. Robia im tak však medvediu službu, okrádajú ich o šancu stať sa zodpovednejšími 
a v podstate ich podporujú v tom, aby sa správali nezodpovedne. Sme presvedčení, že čím 
viac detských problémov vyriešime, tým viacej lásky im prejavíme. Niekedy je naozaj 
diskutabilné, kedy do problémov detí zasiahnuť a kedy sa držať bokom. O tomto probléme 
píšu vo svojej knihe Rodičovstvo s rozumom a láskou aj psychiater Foster Cline a odborník 
na vzdelávanie Jim Fay. Často sa stáva, že rodičia sa trápia pre zlý prospech alebo zabudnuté 
domáce úlohy. Dieťa do činnosti nútia alebo prosia. Všeličo sľubujú a dúfajú, že sa to zlepší. 
Autori hovoria: „Hoci vás nedotknutá domáca úloha, zlé známky či pomalosť v škole môžu privádzať do 
zúrivosti, musíte nájsť spôsob, ako láskavo dovoliť, aby sa dieťa poučilo z dôsledkov, nech sú už tieto 
dôsledky akékoľvek.“ 
„Pamätajte si však. To, čo vyriešite namiesto svojich detí, nebudú môcť ony vyriešiť samy. Ak je viac než 20-
percentná šanca, že to vaše dieťa zvládne, nemali by ste do problému vstupovať a oberať tak dieťa 
o príležitosť niečo sa naučiť a porásť vďaka danej situácii. Najväčší dar, ktorý môžete dať svojim deťom, je 
poznanie, že odpovede na svoje problémy by mali hľadať najprv u seba. Deti s týmto postojom zvládnu 
prekážky lepšie aj v dospelosti,“ upozorňujú autori knihy. 
Pri rozhovore s našimi žiakmi bývam milo prekvapená, ako sa žiaci dokážu so svojím 
problémom popasovať sami a nájdu pozitívne spôsoby riešenia, ktoré by nám ani nenapadli.  
Prajem mnoho správnych rozhodnutí pri riešení každodenných situácií.  

Vaša špeciálna pedagogička Mgr. Darina Mojšová 
 
 

Obrázok 1 – Pani Ďubáková číta Pavla Dobšinského prvým ranným vtáčatám 
Obrázok 2 – Pani Donková sa rozhodla pre knihu O kresbe, čo ožila. Všetci 

napäto počúvajú. 

Obrázok 3 – Pán Beňo nám prečítal niečo o tom, čo sa stane, keď pošlete otecka 
kúpiť mlieko 

Obrázok 4 – Raňajky v knižnici 2 – učitelia čítajú deťom – pani riaditeľka Hanka 
a pani učiteľka Zuzka D. čítali deťom príbehy o Štoplíkovi, pani učiteľka 

Martuška o Osmijankovi, pani učiteľka Zuzka H. predstavila všetkým knihu 
Strom, ktorý dáva... a pani učiteľka Zuzka K. deťom priamo predniesla príbeh o 

svrčkovi 
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Noc s Andersenom v BellAmos 
Noc s Andersenom je jednou z akcií, ktorá má 
prebudiť u detí záujem o detské čítanie. Organizuje sa 
pravidelne na celom svete na počesť narodenia 
známeho dánskeho spisovateľa Hansa Christiana 
Andersena. Cieľom tejto akcie je nielen prebudiť 
u detí záujem o detské čítanie, ale aj im ukázať, že 
čítať je veľké dobrodružstvo. Nápad nocovať v 
knižnici práve v čase výročia narodenia H. Ch. 
Andersena vznikol v hlavách detských knihovníčok 
Hanky Hanáčkovej a Mirky Čápovej z Knihovny B. 
B. Buchlovana v Uherskom Hradišti.  

V priebehu pár rokov sa z výnimočného nápadu strhla riadna medzinárodná mela. Od 
roku 2013 spolupracujeme pri tejto akcii s Literárnym klubom Mädokýš v Martine 
a s Antikvariátom Medokýš v Martine s jeho majiteľom a literátom Jánom Cígerom.  
Každý  rok sa po všetkých pripravených aktivitách či už v priestoroch školy alebo 
v exteriéri presúvame so žiakmi práve do priestorov martinského antikvariátu, kde 
pokračujeme v rôznych literárnych aktivitách a v čítaní a tu žiaci strávia aj noc. Tento rok 
sme s bellamosákmi prespali v antikvariáte už po piatykrát a všetky deti zažili jedno 
obrovské dobrodružstvo. Najskôr v škole vytvárali komiksy, potom sme sa spoločne 
presunuli do centra mesta, kde sme sa stretli s deťmi, ktoré trávili Noc s Andersenom 
v Turčianskej knižnici a následne sme sa presunuli do Antikvariátu Medokýš k Jankovi 
Cígerovi, kde sme pokračovali v rôznych tvorivých literárnych aktivitách a kde sme 
i prenocovali. Všetkým deťom sa veľmi páčilo a veríme, že o rok sa stretneme aj 
s novými tvárami BellAmos.                                          pani učiteľka Zuzka Vaváková 
„Bolo to super. V škole sme mali super aktivity. Potom sme si objednali pizzu a išli do mesta a do 
akntikvariátu, kde sme spali a robili rôzne aktivity.“ Danko Donko, 7. S 
„Noc s Andersenom bola dobrá, páčil sa mi aj program.“ Nicolas Lencsés, 7. S 
„Mali sme kreatívne súťaže, najviac sa mi páčilo, ako sme robili komiks. Bolo to veľmi zábavné a bola 
tam sranda. Matúš Šlichtík, 7. S 
„Bolo tam super. Najlepší bol program. Robili sme zaujímavé úlohy. Keď sme mali ísť v antikvariáte 
spať, tak nám pani učiteľka Zuzka V. čítala ešte rozprávku a potom sme sa ešte rozprávali. lebo sme 

nevedeli zaspať. ☺“ Samo Frnda, 7. S 
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                              The grumpy one 
 
My name is Hayley and I am going to tell you a crazy 
thing that happened to me a few weeks ago. It was 
Easter Monday and me and my little brother were 
excited to get chocolate. We woke Mum and Dad up 
and had a lovely breakfast together. After breakfast my 
cousins came with my aunties and uncles and my 
grandparents also came. There were my little annoying 
cousins, Sophie, Hannah, Jess,May, Summer and Cath. 
They were all mean. Like the girls from Mean Girls just 
in a tiny toddler version. There were my athletic cousins, 
Jake, Justin and Josh. They are brothers that's why they 
have similar names. They are actually triplets. Then there 
were my little baby cousins, Sammy and Kitty. They 
were so cute and cuddly. They were asleep most of the 
time, so not much fun around them. My aunties ,Marie, 
Annabel, Jane and Kate. There were so sweet. They all 
baked amazing cakes and Marie's cupcakes were always 
like heaven on your tongue. There were my uncles, 
Blake, Simon, Ethan and Shawn. They were all fun, but 
after work they were always grumpy and wouldn't even 
look at you. Except Shawn he was always in a good 
mood and he had an amazing heart.  

We were all together and it was time to start our traditional family egg hunt. My 
grandparents were the ones organizing it. We do it every year. This year was different, in 
a good way. We stared looking for eggs all over the garden. After a few hours of looking 
we met up and to surprise no one found a single egg. We were a little disappointed but 
then I saw a fluffy thing dash around the corner. We all went to see what it was. We 
walked confidently and classy, but we were actually quite terrified and I could here uncle 
Simons knees trembling. When we turned the corner to astonishment we saw what we 
weren't expecting. It was a bunny. An Easter bunny to be exact. This Easter bunny was 
different. It was old and quite grumpy. It just sat there and stared at us. Well we just 
stared back. After an awkward 10 minutes he finally started to speak. "What do you 
want? Go away!" He said with a terrifying growl. We explained everything to the bunny 
and it said. "The eggs are mine, after all these years of hiding eggs I at least deserve a 
few..." he said it with a less terrifying voice and it was quite sad. I reasoned with the 
bunny and we split the eggs. Everyone deserved an egg and it actually fit, we had exactly 
27 chocolate covered eggs. The bunny was so grateful every morning, when I wake up I 
see a beautiful chocolate covered egg sitting on my bedside table. It always has a little 
note next to it. Today's note said... We have to be there for each other, because that is 
the point of all humanity. We have to help each other in the toughest of times and get 
through them together. Everything is better in peace than solved with violence... 

Emka Dawelbeitová, 7. S 
 

Autorka fotografie: 
Emka Dawelbeitová 

Autorka fotografií: Mgr. Anna Thomková 
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Exkurzia v Brantneri 

Viete, že prírode trvá viac ako 450 rokov, kým rozloží jednu plastovú fľašu? A že na 
výrobu jednej fleecovej bundy stačí 30 plastových fliaš? Alebo že cena hnedej fľaše je iná 
ako cena modrej či bezfarebnej? Že prázdne obaly od konzerv patria tiež do kontajnerov 
na plasty? Tieto a ešte mnoho iných zaujímavostí sme sa spolu s piatakmi a ôsmakmi 
dozvedeli na exkurzii vo firme Brantner, ktorá má v našom meste na starosti okrem iného 
aj zber a prepravu odpadu. Prezreli sme si triedičku, nakukli do skladových hál, oboznámili 
sa s technikou a prešli sme sa ku skládke odpadu. Ale najmä sme sa dozvedeli veľa 
zaujímavých informácií, po ktorých je naše odhodlanie správne triediť odpad snáď ešte 
väčšie.                                              pani učiteľky Vierka Mitíľová a Majka Debnárová 
 
V jednu stredu sme sa vybrali do firmy Brantner. Išli sme peši zo školy. Keď sme tam 
prišli, tak nám milá pani doviedla do zasadacej miestnosti a pustili nám video o 
separovaných plastov a o separovaných elektronických zariadeniach. Neskôr sme sa vybrali 
na "väčšiu" exkurziu. Išli sme do rozdeľovacieho strediska, tam delili plasty podľa farby. 
Po tomto rozdelení sa plasty stlačia pod veľkým tlakom a urobí sa z toho balík a tento 
balík sa odvezie dole na juh a tam ho spracuje iná firma. I v tejto hale sa rozdeľovali 
plechovky a tiež sa potom z toho urobili balíky. Taktiež sa tam spracováva polystyrén, čiže 
sa stlačí do podlhovastého dlhého obdĺžnika. Po tejto návšteve haly sme išli na skládku, 
síce nie priamo, iba z mostíka pár metrov ďalej. A tam nám povedali o tom, ako sa to musí 
zakladať tá skládka a že musia plniť určité nariadenia. Celkovo by som zhodnotil tento 
výlet za veľmi dobrý a náučný. Ďakujem veľmi pekne pani učiteľke Mitíľovej a Debnárovej 
za organizáciu.                                                                                          Matej Imriš, 8. S 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

   

Sladká matematika 
or matika bellamosákov 

 
Správna odpoveď na úlohu z predchádzajúceho kola je: 
V tabuľke namiesto otáznika bude CBC. 
 
Úspešní riešitelia:  
Matej Zvoda z 1. S, Sebastián Fúčela a Matúš Miazdra zo 4. S, Peter Kamien, 
Patrick Larsen a Mia Lechanová z 5. S, Matej Imriš z 8. S. 

 
Srdečne všetkým blahoželáme a samozrejme aj sladko odmeňujeme. 
 

Zadanie príkladu: 
 
Dvaja kamaráti sa rozhodli ísť na cyklistické preteky. Naraz zo štartu vyrazili.  
Neboli však rovnako rýchli. Jeden išiel priemernou rýchlosťou 30 kilometrov za 
hodinu a druhý 25 km/hod.  Do cieľa tak rýchlejší kamarát prišiel o jednu hodinu 
skôr.   

Aká dlhá bola trať pretekov? 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Odpoveď na príklad, napísanú na lístočku aj so svojím menom, odovzdaj pani učiteľke 
matematiky Majke Debnárovej, kdekoľvek ju stretneš, 

do 19. mája 2017. 
 

Foto: archív Súkromnej základnej školy BellAmos 

Autor fotografie: Matej Imriš, 8. S 
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7777    Múzeum zvoncovMúzeum zvoncovMúzeum zvoncovMúzeum zvoncov 
Jarný výlet na Šumiac 

Viete, čo má spoločné múzeum na Šumiaci pod Kráľovou hoľou a meno našej školy? Kto 
tipoval zvonec, tak sa presne trafil. A tak sme sa s našimi prvákmi vybrali na prvý veľký 
výlet.  
V piatok 31. marca sme sa stretli na parkovisku a s očakávaním nastupovali do autobusu. 
Cesta nám rýchlo ubehla a už sme stáli pred malým dreveným domčekom, v ktorom sa 
ukrývalo múzeum zvoncov a spiežovcov uja Gigaca. Ukázal nám svoje poklady. Veď 
v jeho zbierke sa nachádza viac ako 2000 zvoncov. Priblížil deťom, ktoré zvončeky či 
spiežovce nosievali ovečky a ako si bačovia tie svoje poznali podľa zvonenia. Počúvali sme 
so zatajeným dychom a niektorí aj s otvorenou pusou. Vedeli ste, že čím je stena zvončeka 
hrubšia, tým tenší hlas vydáva? Ujo Mikloš nám zahral aj na zvonkohre, ktorú sám zo 
svojich zvončekov zostavil, ale aj na fujare, heligónke, či na husliach. Neskôr si aj deti 
vyskúšali zazvoniť a zahrať na nich. Mali z toho veľkú radosť. V poslednej z izieb si mali 
možnosť pozrieť kroje a ich súčasti. Týmto zážitkom sa však náš výlet nekončil. Počasie 
nám prialo a tak sme mali možnosť pozrieť sa aj na ovečky a jahniatka. Deti sa s nadšením 
najprv len prizerali, ale potom sa osmelili a tí odvážnejší si jahniatka aj pohladkali, alebo 
podržali. Do autobusu nastupovali s veľkým úsmevom na tvárach. Domov sme sa 
vrátili unavení, ale s množstvom zážitkov.                       pani učiteľka Zuzka Dejčíková 
 
 

Michal Szpak 
 Dňa 3. februára 2017 sme podnikli s mojou 
rodinkou výlet do poľského mesta 
Zakopané. Nebol to len taký hocijaký výlet, 
naším cieľom bol koncert poľského speváka 
v rezidencii Nosalowy Dwór. Prípravy začali 
už v decembri – objednanie ubytovania a 
hlavne vstupeniek na koncert. Celý čas som 
nedočkavo počítala dni do jeho vystúpenia. 
Vedela som, ako výborne spieva a aké sú 
jeho koncerty plné energie a radosti. 
Prvýkrát som ho počula spievať na 
minuloročnej Eurovízii, ktorá sa konala v 
Štokholme. Ešte minulý rok v lete sme sa s 
rodinkou vybrali na jeho koncert do 
poľského mesta Kielce, čo bolo pre mňa 
obrovským zážitkom. Potom som si 
objednala jeho CD a počúvam Michalove 
piesne s veľkou radosťou a nadšením.  

 
 
 
 
 

Spieva po poľsky, ale aj anglicky, takže nemám problém s porozumením. Na Slovensku 
je veľmi málo známy a chcela by som ho touto cestou predstaviť aj našej škole. Michal 
Szpak sa narodil 26. novembra 1990 v Jaslo. Jaslo je okresné mesto ležiace v 
Podkarpatskom vojvodstve v juhovýchodnom Poľsku. Pochádza z hudobnej rodiny a 
jeho staršia sestra Marlena je nadaná sopranistka, ktorá študovala operný spev v 
Taliansku. Sestra Eva študuje dramatiku a gitaru. Má ešte jedného brata. Szpak žije v 
súčasnosti vo Varšave, kde vyštudoval psychológiu. Prvé vystúpenie mal v roku 1999 na 
javisku kultúrneho domu v rodnom meste počas vianočnej súťaže. Michal bol už na 
strednej škole spevákom miestnej rockovej skupiny Whiplash, ktorú založil Kamil 
Czapla. Za dva roky mala skupina desiatky koncertov a jeho najväčším úspechom bolo 
víťazstvo v celoštátnej súťaži "Sing Wolves" v roku 2009. Na začiatku roka 2011 sa 
Michal zúčastnil prvého poľského vydania X Factor - svetovo uznávanej talentovej šou, 
objavujúcej spevácke talenty. Tu jednoznačne vyhral a ako 20-ročný sa stal celoštátnou 
senzáciou a získal si tak tisíce fanúšikov. Od tohto obdobia sa neustále venoval hudbe, 
podieľal sa na nových projektoch a vystupoval hlavne v Poľsku. Zaručený úspech mu 
prinieslo vystúpenie v speváckej súťaži Eurovision Song Contest 2016. Bol to 61. ročník 
súťaže a konal sa v hale Ericsson Globe v Štokholme. Tu získal 8. miesto s piesňou 
Color Of Your Life – Farba tvojho života. Odvtedy vystupuje nielen doma, ale aj v 
zahraničí niekoľkokrát v mesiaci. Koncerty si možno pozrieť na jeho hlavnej 
internetovej stránke. V súčasnej dobe Michal intenzívne pracuje na novom albume. Bola 
by som veľmi šťastná, keby Michal Szpak zavítal aj na Slovensko, pretože je naozaj 
výborný spevák a k tomu veľmi skromný, milý a ľudský. Ja dúfam, že sa nám podarí 
pozvať ho aj k nám na Slovensko. 

Kajka Macaláková, 7. S 
 
 
 

 

 

 

 

 

Foto: archív rodiny Macalákovej 

Autorka fotografií: Mgr. Zuzana Dejčíková 



 Úspechy BellAmosÚspechy BellAmosÚspechy BellAmosÚspechy BellAmos 8888     13131313    Každý z nás je v niečom najlepšíKaždý z nás je v niečom najlepšíKaždý z nás je v niečom najlepšíKaždý z nás je v niečom najlepší............ 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                       Šikovná matematická hlavička 
Ján Stehlík z 8. S – veľmi šikovný a všestranne 
talentovaný chalan. Jeho záujmy sú hudba, gitara, karate, 
počítačové hry, čítanie, cudzie jazyky a nepochybne aj 
matematika. Tak ako každý rok reprezentuje našu školu 
v matematických súťažiach, tak aj v tomto školskom 
roku bol na okresnom kole matematickej olympiády. 
Matematická olympiáda ja jedna z najnáročnejších 
matematických súťaží a Janko na okresnom kole MO 
vychytal tretie miesto. Srdečne mu blahoželáme 
a ďakujeme za úspešnú reprezentáciu našej školy.  

pani učiteľka Majka Debnárová 
 
 

 
                         ČSOB maratón 
Náš štvrták Tomáško Kudera sa zúčastnil 2. 4. 2017 
na ČSOB maratóne v Bratislave. Súťažil v skupine 
D, deti od 10 – 11 rokov a bežal 600 metrov. 
V skupine, v ktorej súťažil, sa zúčastnilo 700 detí 
a Tomáško skončil ako 79. v poradí, za čo si zaslúži 
veľký obdiv. Na maratóne sa mu veľmi páčilo, 
rozhodol sa naň ísť sám a verí, že sa mu podarí 
súťažiť aj budúci rok. Tak držíme palce! 

 
 
 
 

 
Veľkonočné tvorivé dielne 

Nielen počas vyučovacích hodín sme sa 
s deťmi rozprávali o Veľkej noci, 
veľkonočných zvykoch či vítaní jari, ale 
v Školskom klube detí si deti mohli 
vyskúšať vyrobiť vlastnoručne rôzne 
veľkonočné ozdôbky, maľované vajíčka 
či iné krásne ozdoby a dekorácie. 
Všetkým sa veľmi páčilo a strávili spolu 
s pani vychovávateľkami krásne tvorivé 
veľkonočné popoludnie. Detičky si tak 
odniesli domov zaujímavé výrobky, 
s ktorými si skrášlili svoje izbičky.  

 
 

O zlatú guľôčku  
Každý z nás je v niečom najlepší... niekto 
vie hrať futbal, niekto recitovať a niekto 
zase krásne spieva. Práve speváčky a 
speváčikovia z I. stupňa predviedli svoje 
umenie i vzťah k folklórnym tradíciám v 
školskom kole regionálnej prehliadky O 
zlatú guľôčku. Pani učiteľky mali veru 
ťažké rozhodovanie... No napokon 
rozhodli, že na 1. mieste sa umiestnili 
Ninka Záborská a Miško Mitíľ, na 2. 
mieste Zuzka Havlínová a Dominik 
Cesar a na 3. mieste Mia Dobáková. 
Blahoželáme! 

 
                 Vajanského Martin 

V regionálnom kole Vajanského Martin získal 
Samko Šamalík z 3. S úžasné 2. miesto... a 
Danko Lepot zo 4. S dokonca 1. miesto. a 
OBAJA postupujú do krajského kola! Z II. 
stupňa získali Lili Kováčová zo 7. SA a 
Emka Dawelbeitová zo 7. S čestné uznanie! 
Blahoželáme! 

 
 

                                   
                                      Jazykový kvet 

Emka Dawelbeitová a Rebeka Dorková zo 7. S triedy boli veľmi úspešné aj v krajskom 
finále jazykovej súťaže Jazykový kvet 2017. Emka Dawelbeitová získala krásne 3. 
miesto v prevzatej tvorbe v nemeckom jazyku a ešte krajšie 1. miesto vo vlastnej 
tvorbe v anglickom jazyku a postupuje do celoslovenského kola súťaže, ktoré sa bude 
konať koncom mája. Rebeka Dorková získala taktiež krásne 1. miesto v prevzatej 
tvorbe v anglickom jazyku a takisto postupuje do celoslovenského kola súťaže. 
Dievčatá, blahoželáme a držíme palce v celoslovenskom kole!  

Autorka fotografií: Mgr. Anna Thomková 

EmkaEmkaEmkaEmka    RebekaRebekaRebekaRebeka    
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Praha na otočku 
V apríli som si splnil môj sen, riadiť vlak AEX ARRIVA EXPRESS 1040. Jazda sa začala 
v Trenčíne, presne o 8.08 hod. ráno. Po Trenčíne nasledovala hneď Trenčianska Teplá, 
kde nastúpilo niekoľko cestujúcich. Rušňovodič Juraj vravel, že na vlaku cítiť, keď je 
plný. Z Trenčianskej Teplej sme sa presunuli po jednokoľajovej trati do Českých Bílnic a 
nasledovne cez stanice Slavičín, Bojkovice - Mesto, Uherský Brod, Uherské Hradište a 
staré mesto Uherské Hradište, kde už začínal koridor, čo znamená rýchlosť 160 km/h a 
štvorkoľajová trať. V koridore sme zastavili ešte v siedmich staniciach, vrátane Hlaváku. 
Naším expresným vlakom rady 945 sme do Prahy prišli s dvojhodinovým meškaním 
kvôli dvom výlukám z Pardubíc do Kolína a z Kolína do Prahy. Na vine bol aj 
nerozumný dispečer, ktorý nevie rozoznať kategórie vlaku a nevie rozoznať, ktorý je 
rýchlejší. Keď sme dorazili do Prahy, dali sme si poriadny hamburger v Burger Kingu. 
Naspäť sme sa vrátili ako bežní cestujúci. Výlet sa mi páčil a Juraj povedal, že si to ešte 
zopakujeme.                                                                                  Maťko Remenár, 7. S 

Vynášanie Moreny 
Naši tretiaci spolu s pani učiteľkami Renátkou a Zuzkou vítali jar ako sa patrí podľa starých 
zvykov a tradícií. Deti zažili príjemné dopoludnie a rozlúčili sa tak spoločne so zimou. 
Lucka Vicenová: Najviac sa mi páčilo, keď sme Morenu vyhadzovali do potoka a keď sme 
jej potom kývali, keď už plávala dole potokom. 
Stephan Chaun: Kým sme prišli s Morenou k rieke, tak sme si najprv spievali a potom 
sme išli na most, z ktorého sme ju hodili do rieky. Bolo to veľmi zaujímavé. Aj som sa 
naučil, že Morena príde až do Čierneho mora. 
Barborka Kalabová: Bolo to veľmi dobré, najviac sa mi páčilo, keď sme ju vyhadzovali.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                        Clipperton v BellAmos 
V stredu pred veľkonočnými prázdninami zavítalo k nám 
do školy opäť divadlo Clipperton s predstavením 
o Popoluške. Divadlo bolo veľmi dobré. Bolo to vtipné a 
malo to pekný príbeh. Myslím, že deti si príbeh náramne 
užili a schuti sa na ňom zasmiali.  

Tejka Šlichtíková, 6. S 
 
V stredu, 12. 4. 2017, sa počas tretej hodiny konalo 
predstavenie divadla Clipperton Popoluška. Hlavnými 
postavami boli macocha, dcéra a princ. Najlepšie bolo, ako 
princ Popoluške vymýšľal meno a keď tancovali. Divadlo 
bolo pre všetkých zábavné a snáď bude také aj na budúci 
rok.                                                   Danko Droppa, 7. S 

 

Foto: archív Mateja Remenára 

Autorka fotografie: Mgr. Zuzana Kováčová 

Pani učiteľka Zuzka Dejčíková skúša 
Popoluškinu stratenú topánku ☺☺☺☺  

 
 
 
 
 
 
 

Autorka fotografie: Mgr. Zuzana Herbrychová 
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11111111    Darcovstvo krviDarcovstvo krviDarcovstvo krviDarcovstvo krvi a BellAmos a BellAmos a BellAmos a BellAmos    
Týždeň mozgu 

Týždeň mozgu, alebo presnejšie „Týždeň uvedomenia si mozgu“ (z anglického originálu 
„Brain Awareness Week“) je medzinárodná akcia, ktorej cieľom je upriamiť pozornosť 
verejnosti na ľudský mozog a jeho činnosť, hovoriť o mozgových ochoreniach a 
spôsoboch ich prevencie. Tento rok pripadá na 10. až 16. marec a je to prvýkrát, čo si 
Týždeň mozgu pripomíname aj u nás na Slovensku. Aj naši štvrtáci spolu s pani učiteľkou 
Martuškou navštívili Turčiansku knižnicu v Martine, kde mali stretnutie s odborníkmi 
ohľadom ľudského mozgu a naučili sa veľa nových vecí. Napríklad aj to, ako si 
zapamätať niektoré veci. Uvádzame zaujímavé príklady. 
Každé začiatočné písmeno predstavuje slovo, ktoré sa naň začína. 

Neviete si zapamätať africké štáty na pobreží Stredozemného mora? Jednoduché! 
METLA – Maroko, Egypt, Tunisko, Líbya, Alžírsko 

Nikdy si neviete spomenúť na farby dúhy? Stačí, keď si zapamätáte túto veti: Červená 
opica žrala zelený melón indickému fakírovi. (červená, oranžová, žltá, zelená, modrá, 

indigová, fialová) 
Začiatočné písmená slov tejto vety predstavujú hudobnú stupnicu: Cyril dal Edovi 

futbalový gól a hodil cukrík. (C, D, E, F, G, A, H, C) 
Slnečná sústava je ukrytá zase v začiatočných písmenách slov vety: Mama Vierka zlatá 

má Jula, Sama, Uršuľu, Nelu. (Merkúr, Venuša, Zem, Mars, Jupiter, Saturn, Urán, 
Neptún) 

Rímske číslice si zase ľahko zapamätáte, keď sa naučíte vetu: Ivan vedie Xéniu lesnou 
cestou do mesta. (I, V, X, L, C, D, M) 

Chcete vedieť, čo to znamená DEKA? Začiatočné písmená sú vitamíny rozpustné v 
tukoch. (D, E, K, A) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

   

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

Beseda o darcovstve krvi 
Počuli ste už niekedy o udeľovaní Janského plakety? Je to ocenenie, ktoré sa dáva 
ľuďom za bezplatné darcovstvo krvi. Zlatú Janského plaketu má na našej škole aj 
naša pani učiteľka Zuzka Kútniková, ktorá ju získala za 30 bezplatných odberov. 
A práve ona bola našim siedmakom porozprávať o tom, ako sa takéto odbery robia, 
čo všetko im predchádza, ako môže darovaná krv pomôcť iným ľuďom. Jej 
rozprávanie bolo pre nás všetkých veľmi zaujímavé a inšpirujúce, mnohí siedmaci sa 
už teraz rozhodli, že raz aj oni budú darcami krvi. Verím, že v tomto rozhodnutí 
zotrvajú. Ďakujeme, Zuzka!                                     pani učiteľka Vierka Mitíľová 
 

 
                              Netradičná hodina biológie 

Netradičná hodina sa začala tým, že do triedy biológie prišla 
pani učiteľka Zuzka Kútniková a začala vysvetľovať 
informácie o odbere krvi. Postupne nám ukazovala Jankého 
plakety, ktoré dostala za pravidelný odber krvi. Konkrétne 
dostala bronzovú, striebornú a zlatú. Zuzka sa pomaličky, ale 
isto blíži k diamantovej plakete. Najvzácnejšia je 
Kňazovického medaila. Bronzová plaketa je už za desať 
odberov, strieborná za dvadsať a zlatá za tridsať. Rozprávala 
nám aj o niektorých zaujímavostiach: darovať krv nemôžu 
ľudia, ktorí sú potetovaní a ktorí prekonali žltačku typu A, B, 
C, okrem novorodeneckej. Táto hodina sa nám veľmi páčila 
a sme vďační pani učiteľke za jej ochotu a čas.  
                       Kajka Macaláková a Maťko Remenár, 7. S 

 

Autor fotografií: Matej Imriš, 8. S 


